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Protokoll 2025:03 
 
 
 
 

§ 1 Mötets öppnande. 
Marie Arsenian-Henriksson öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 
 
§ 2 Beslut om justeringsperson  
Olof Akre utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
§ 3 Godkännande av föredragningslistan  
Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 
 
§ 4 Anmälan av föregående protokoll 
Protokollet från föregående möte den 11 mars föreslås justeras gällande §6 Uppföljning av 
forskningsrådets satsning på regional samverkan. Protokollet kompletteras med följande 
formulering: De strategiska medlen till Danderyds sjukhus har även använts för samverkan 
med regionala stödstrukturer såsom CLINICUM och satsningen har främjat 
forskningssamarbeten med primärvården och andra vårdgivare. Med denna justering läggs 
protokollet till handlingarna. 
 
§ 5 Genomförande av postdoc- och docentprogram 
Magnus Nordenskjöld och Anders Kempe informerar om genomförandet av postdoc- och 
docentprogrammen våren 2025. Postdocprogrammet har omfattat fem dagar med 
föreläsningar, mentorsträffar samt övningar i att skriva och bedöma forskningsanslags-
ansökningar och etikansökan. Docentprogrammet har omfattat två dagar med föreläsningar 
och övning att skriva docenturansökan. Till postdocprogrammet antogs 42 personer (planerat 
50 platser) och preliminärt har 37 fullföljt. Till docentprogrammet antogs 42 personer 
(planerat 30 platser) och 36 har fullföljt. Ett planerat inledande kursinternat ersattes med två 
sammanhållna kursdagar och en middag utan övernattning, vilket innebär ett överskott på 
ca100-150 tkr som återbetalas. Inför 2026 föreslås programmen genomföras med ungefär 
samma upplägg; mindre justeringar kan komma att göras baserat på kursutvärderingarna. 
Budget för 2026 föreslås reduceras till 600 tkr. Om söktrycket för docentprogrammet på sikt 
skulle gå ner kan man överväga att slå samman det med postdocprogrammet. 
 
Diskussion följer. Forskningsrådet ser mycket positivt på genomförandet av programmen och 
lyfter fram nätverkande som en särskilt viktig del. Forskningsrådet frågar om möjligheten att 
förlänga postdocprogrammet samt om det skulle vara ett alternativ att genomföra 
docenturkursen som ett två-dagars internat. Eventuellt behov av en bredare sammansättning 
av organisationsgruppen lyfts också. Forskningsrådet tackar organisationsgruppen för mycket 
väl genomfört arbete. 
 
§ 6 Förslag reviderad satsning på ”regional samverkan” (SöS, Danderyd) 
Elham Hedayati och Tomas Jernberg informerar om förslag på reviderad satsning på regional 
samverkan till Södersjukhuset och Danderyds sjukhus, som tagits fram baserat på skriftlig 
återkoppling1 efter diskussionen om uppföljning av satsningen på forskningsrådets föregående 
sammanträde den 11 mars. 

 
1 Innehållet i återkopplingen återgavs inte på mötet, men fanns med i möteshandlingarna:  
”FoUU-kommittéerna vid Danderyds sjukhus och Södersjukhuset ombeds återkomma med varsitt förslag till 
fortsatt satsning som fokuserar på infrastruktur och kompetensstöd. Förslaget bör ta hänsyn till befintliga 
regionala strukturer. I de fall förslaget inkluderar kompetensstöd som också finns på andra håll i regionen bör 
dubbleringen motiveras. Förslaget ska inkludera ett slutdatum för satsningen och en beskrivning av hur 
infrastrukturen/kompetensstödet kan finansieras efter att forskningsrådets stöd avslutas.” 
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Förslaget innebär en avslutande tvåårig satsning på infrastruktur och kompetensstöd med 
tydlig koppling till regionala strukturer; dock framförs att en långsiktigare satsning hade varit 
önskvärd. Det framhålls att de hittills genomförda satsningarna inkluderat samverkan mellan 
vårdgivare. Förslaget inkluderar en rad olika komponenter: fortsatt utveckling av 
CLINICUM-noderna vid Södersjukhuset och Danderyds sjukhus, säkra ökad kännedom om 
och användning av KTA:s (Karolinska Trial Alliance) tjänster, uppbyggnad av centrum för 
kliniska studier (Södersjukhuset), utveckling av digital plattform för att synliggöra studier 
samt insatser för kompetensutveckling av kliniska forskare (bland annat genom GCP-
utbildning, docentprogram, Clinical Trialist program m.m.). Målsättningen med fortsatt 
satsning på infrastruktur och kompetensstöd vid Södersjukhuset och Danderyds sjukhus är 
stärkta förutsättningar för verksamhetsnära forskning, snabb implementering av 
forskningsresultat samt regionalt, nationellt och internationellt samarbete.  
 
Diskussion följer. Forskningsrådet understryker att denna satsning samt satsningen på 
forskning i primärvård är de enda av rådets satsningar som är riktade till specifika vårdgivare. 
Det tydliggörs att rådets återkoppling efter föregående möte inte krävde att satsningen skulle 
avslutas efter bara ett år men att en plan för avveckling av stödet skulle specificeras. Rådet 
menar dock att strategiska satsningar ska vara tidsbegränsade med målsättning att skapa 
förutsättningar för uppbyggnad av långsiktigt självbärande forskningsmiljöer. Det framförs att 
den beskrivna satsningen är alltför bred; det behöver konkretiseras tydligare hur medlen ska 
användas, inte minst för att möjliggöra uppföljning. Vidare framförs att satsningar på 
utveckling av regionala stödstrukturer inte borde läggas inom ramen för dessa lokala 
satsningar. Dialog om förslaget fortsätter med rådets ordförande inför kommande 
sammanträde i juni. 
 
§ 7 Förslag reviderad satsning på forskning i primärvården 
Rikard Lindqvist presenterar förslag på reviderad satsning på forskning i primärvården 
baserat på skriftlig återkoppling efter diskussionen om uppföljning av satsningen på 
forskningsrådets föregående möte 11 mars. FoUU-kommittén SLSO har ombetts formulera en 
sammanhållen satsning baserat på en sammanslagning av SLSO:s del av satsningen på 
regional samverkan samt satsningen på stärkt forskning i primärvården. Övergripande 
målsättningar med föreslagen satsning inkluderar bland annat att stärka akademiseringen av 
primärvården och stimulera forskning och samverkan som följer patientflöden mellan 
sjukhus, specialistvård och primärvård. Satsningen bör inkludera en långsiktig plan för 
uppbyggnad av hållbara och självbärande FoU-miljöer i primärvården som ska genomföras i 
samarbete mellan KI och Region Stockholm. Förslaget specificerar ett flertal aktiviteter som 
den långsiktiga planen bör omfatta. Forskningsrådets ordförande har föreslagit att en 
styrgrupp för satsningen inrättas vilket FoUU-kommittén SLSO ställer sig positiv till och det 
föreslås också att styrgruppen uppdrar åt USV-enheten Akademiskt primärvårdscentrum 
(APC) att inför 2026 redovisa plan enligt föreslagen målsättning och inriktning.   
 
Diskussion följer. Forskningsrådet ser positivt på föreslagen inriktning för en sammanhållen 
satsning på stärkt forskning i primärvården.  
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§ 8 Förslag till ledningsgruppens budgetgrupp om möjligheter att ytterligare stärka 
samverkan mellan FoU-miljöer vid sjukhusen och miljöer i primärvården och öppen 
specialistvård 
Olof Akre och Marie Arsenian-Henriksson informerar om att ledningsgruppens budgetgrupp 
har gett forskningsrådet i uppdrag att inkomma med ett förslag på utformning av en satsning 
för att ytterligare stärka samverkan mellan FoU-miljöer vid sjukhusen och miljöer i 
primärvården och öppen specialistvård. Förslaget ska inkludera beskrivning av hur satsningen 
passar in i rådets pågående strategiska arbete och satsningar.  
 
Ordförande har formulerat förslag på skrivelse till ledningsgruppens budgetgrupp som 
beskriver rådets pågående satsningar, att rådet föreslår att pågående satsningar på stärkt 
forskning i primärvården samlas i en satsning samt att en styrgrupp för sådan satsning 
inrättas. Forskningsrådets föreslår vidare att ledningsgruppen uppdrar till forskningsrådet att 
undersöka hur en kompletterande satsning kan genomföras för att stärka samverkan mellan 
traditionellt starka FoU-miljöer vid sjukhusen och miljöer i primärvården. Den långsiktiga 
målsättningen är att säkerställa att forskningsinfrastruktur och kompetensstöd är tillgängligt i 
hela sjukvårdssystemet och att det finns forskningsaktiv personal i alla delar av sjukvårds-
systemet. Uppdraget innebär att samla olika intressenter och företrädare för FoU-miljöerna i 
ALF-region Stockholm för att gemensamt, utifrån ovanstående målsättning, formulera ett 
förslag kring en samlad satsning. Forskningsrådet föreslås genomföra uppdraget hösten 2025 
för att därefter redovisa analys och konkret förslag till kompletterande satsning till 
ledningsgruppen. 
 
Diskussion följer. Forskningsrådet ställer sig positiv till förslaget.  
 
 
§ 9 Diskussion inför budget 2026, planeringsförutsättningar  
Kristin Blidberg presenterar tidplan för budgetprocessen samt planeringsförutsättningar inför 
budget 2026. Ledningsgruppen beslutar om preliminär budgetram till forskningsrådet vid sitt 
sammanträde den 12 juni, forskningsrådet beslutar om förslag till budget vid sammanträde 
den 17 juni och senast den 1 september ska förslag till budget lämnas till ledningsgruppen.  
Planeringsförutsättningarna utgår från en uppräkning av ALF-medlen med 1,95 procent och 
att det inte är aviserat någon uppräkning av de medel som Region Stockholms tillför till 
samarbetet. Forskningsrådet beslutade inför budget 2025 att utöka antalet platser i två av de 
kliniska forskarskolorna (kostnad 2,1 mkr); öka ersättningen för deltagande i de kliniska 
forskarskolorna (kostnad 0,9 mkr); utöka antalet kliniska forskartjänster (9 tjänster; kostnad 
4,2 mkr) samt att höja ersättningen till klinisk postdoc och klinisk forskare (kostnad 4,6 mkr; 
detta beslut fattades direkt i ledningsgruppen KI-Region Stockholm). 
 
Forskningsrådets preliminära budgetram för 2026 är 732,9 mkr. Forskningsrådet har tidigare 
diskuterat möjliga satsningar inför 2026: fortsatta strategiska satsningar på regional 
samverkan och stärkt forskning i primärvården, ökning av antalet kliniska forskartjänster, 
årlig uppräkning av ersättning för deltagande i de kliniska forskarskolorna samt en möjlig 
satsning på finansiering av REDCap i Region Stockholm.   

Diskussion följer. Det lyfts att forskningsrådets medel till projektmedel och verksamhets-
fördelade medel varit oförändrade under en längre tid vilket i realiteten innebär en minskning 
av medlen. Det föreslås att inflationsjusterade siffror på forskningsrådets medel tas fram. I 
rådets tidigare diskussion om möjlig satsning på REDCap har KI:s ledamöter i 
forskningsrådet framfört att gemensamma ALF/FoU-medel inte bör finansiera regionens 
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REDCap eftersom KI också erbjuder REDCap till kliniska forskare. Forskningsrådet ser att 
det kan finnas ett behov av en principiell diskussion kring ALF-medlens användning 
framgent.  

Marie Arsenian-Henriksson informerar om att kommittén för forskning planerar att äska 
särskilda medel för finansiering av ytterligare kliniska postdoc tjänster och ser gärna 
medfinansiering av forskningsrådet. 

Diskussion om prioritering av satsningar inför 2026 fortsätter vid rådets sammanträde i juni.  
 
§ 10 Beslut om delegering till ordförande gällande beslut om sammansättning av 
sakkunniggrupp för vissa anställningar som läkare vid Karolinska 
Universitetssjukhuset 1 juli 2025-30 juni 2027 
Kristin Blidberg föredrar ärendet. I Stockholm finns för närvarande två sakkunniggrupper för 
prövning av vissa anställningar som läkare, en för Karolinska Universitetssjukhuset och en 
som omfattar övriga USV-enheter. Ledningsgruppen har delegerat till forskningsrådet och 
utbildningsrådet att tillsvidare besluta om ledamöter i nämnda sakkunniggrupper samt att till 
KI:s styrelse, Konsistoriet, föreslå ordförande och vice ordförande i enlighet med förordning. 
Förordnandet för sakkunniggruppen vid Karolinska Universitetssjukhuset avslutas den 30 juni 
2025. Förslag på sammansättning för kommande tvåårsperiod håller på att beredas. I det 
preliminära förslaget föreslås Christian Giske som ordförande och Kristina Broliden som vice 
ordförande i gruppen, och i nuläget finns en vakans för en suppleant. Forskningsrådet föreslås 
besluta om delegering till rådets ordförande att besluta om sammansättning av 
sakkunniggruppen.  
 
Forskningsrådet beslutar  
att delegera till rådets båda ordföranden att besluta om sammansättningen av 
sakkunniggruppen för vissa anställningar som läkare vid Karolinska Universitetssjukhuset för 
perioden 1 juli 2025-30 juni 2027, liksom att besluta om förslag till Konsistoriet, KI om 
ordförande och vice ordförande i sakkunniggruppen vid Karolinska Universitetssjukhuset, 
samt  
att förklara paragrafen omedelbart justerad.  
 
Beslutet gäller under förutsättning att utbildningsrådet fattar motsvarande beslut. 
 
 
§ 11 Forskningsrådets aktivitetsplan 2025 
Viktoria Svensson informerar om forskningsrådets aktivitetsplan för 2025. Planen inkluderar 
rådets fasta och årligen återkommande aktiviteter, särskilda pågående aktiviteter för 2025 
samt föreslagna och ej initierade aktiviteter för prioriterade områden från forskningsrådets 
internat i november 2024. Aktiviteterna har delats in i sex områden, där de prioriterade 
områdena från internatet har inkorporerats. Aktivitetsplanen föreslås följas upp löpande vid 
forskningsrådets sammanträden.   
 
 
§ 12 Information från KI och Region Stockholm 
Marie Arsenian-Henriksson informerar om pågående arbete vid KI inom ramen för flera av 
ledningen prioriterade fokusområden och arbetsgrupper, bland annat arbete kopplat till 
kommande utlysningar utifrån forskningspropositionen, en översyn av den prestations-
baserade delen av KI:s resursfördelningsmodell samt en nystartad grupp för strategisk 
kompetensförsörjning som har i uppdrag att besluta om inrättande av akademiska tjänster.  
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Olof Akre informerar om att regionen har deltagit på möte med KI:s grupp för samarbete om 
kommande utlysningar enligt forskningspropositionen. Vidare informerar Olof Akre om att 
Kristin Blidberg har rekryterats till Karolinska Universitetssjukhusets FoU-stab som 
enhetschef. Hon kommer att avsluta sin nuvarande tjänst vid regionledningskontoret och 
rollen som regionens handläggare i forskningsrådet i augusti 2025.  
 
 
§ 13 Övriga frågor 
Marie Arsenian-Henriksson informerar om preliminär tid för forskningsrådets strategidag till 
hösten, den 11 november, och omber ledamöter som inte svarat på kallelsen att göra det. 
 
 
§ 14 Anmälningsärenden 
Följande anmälningsärenden läggs till handlingarna.  

a. Ledningsgruppen KI-Region Stockholm protokoll 2025-03-04 
b. Utbildningsrådet protokoll 2025-03-24 
c. FR ordförandebeslut 2025:02 Beslut om ledamöter till arbetsgrupp för uppdrag om 

alternativ till forskar-AT och översyn av forskar-ST 
 
 
 
Vid protokollet  
Viktoria Svensson 
 
 
Protokollet justeras 
 
 
Olof Akre     Marie Arsenian-Henriksson
      
 


	§ 1 Mötets öppnande.

